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Verslag vergadering Adviesraad SD 12 maart 2024 
          
Van   :  Adviesraad Sociaal Domein Krimpenerwaard   
Datum vergadering :  12 maart 2024, 19:30-22:00 uur 
Plaats :  Vergaderzaal 2.1 (tweede verdieping), Schoonhoven 
Uitgenodigd             :  Jacomine Kuijt, André Nouwen, Nel Schermers, Mieke Vermin, 

Marianne Dogterom, Peter Bontan, Tertia Hulst, Lia Combrink en 
Wim van Zijl. 

Gasten   :  Luca van Houwelingen en Grace Braam. 
Voorzitter   : Lucie Boonekamp. 
Ambtelijk secretaris  : Marloes van Stam. 
  
 

 

1. Welkom. 
Lucie heet iedereen welkom. 
 
2. Vaststelling van de agenda. 
De agenda is vastgesteld en goedgekeurd. 
Tijdens de vergadering wordt vooral tijd besteed aan het Uitvoeringsprogramma Gezondheid 
2024-2027.  
 
3. Uitvoeringsprogramma Gezondheid 2024-2027 (45 min). 
Toelichting door Luca van Houwelingen en Grace Braam en gelegenheid tot vragen 
stellen (bijlagen 1, 2 en 3). 
Adviesaanvraag m.b.t. het Uitvoeringsprogramma Gezondheid 2024-2027 met als deadline 9 
april. Vragen aan de Adviesraad: 

 Besteden we met dit uitvoeringsprogramma voldoende aandacht aan alle belangrijke 
gezondheidsuitdagingen van de inwoners van de gemeente Krimpenerwaard?  

 Missen we activiteiten binnen de gezondheidsthema's en speerpunten die we hebben 
geformuleerd?  

 Zijn jullie het eens met de prioritering van activiteiten? Denk hierbij aan wanneer we 
ons voor welk onderwerp/activiteit gaan inzetten. Hebben jullie voorstel voor 
verbetering?  

 
Toelichting gemeente (Luca en Grace): 
In januari is een inwonersenquête afgenomen. In de adviesaanvraag staat dat daarop door 
783 inwoners is gereageerd. De vraag is of in het Uitvoeringsprogramma de juiste prioriteiten 
zijn bepaald. Allereerst is gekeken naar het Uitvoeringprogramma tot 2023: Wat werkt daarin 
wel , wat niet werkt en wat kan daaruit worden meegenomen? Er is wel overlap in beide 
programma’s. 
 
Algemene opmerkingen adviesaanvraag 

 De algemene indruk is dat dit een helder en goed leesbaar stuk is. 
 De gemeente begint in de inleiding heel formeel en dit zou positiever ingestoken 

kunnen worden vanuit de inwoner. Er wordt verwezen naar het Integraal beleidskader 
(IBK) en de Omgevingsvisie, maar die komen niet duidelijk terug. Er wordt ook niet 
aangegeven wat er toen is bereikt en waar nog op verder wordt gegaan. 

 Een duidelijkere formulering ontbreekt wie er met ‘we’ wordt bedoeld. 
 Er worden nogal eens verschillende formuleringen gebruikt zoals ‘we zorgen voor‘, 

 ‘we bevorderen’ of ‘we hebben aandacht voor’. Sommige formuleringen zijn vaag en 
het zou duidelijker zijn als er wordt aangegeven wat de formuleringen concreet 
inhouden en wat daarin de rol van de gemeente is. 

 Een duidelijke visie van de gemeente op thema’s zoals gezondheid, veiligheid en meer 
ontbreken in het stuk dat wel als een goed leesbaar stuk wordt beschouwd. 

 Per speerpunt ook aangeven met welke organisaties er wordt samengewerkt. 
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Opmerkingen per speerpunt: 
 
1 Gezond en kansrijk opgroeien:  

 Het prenataal huisbezoek ontbreekt, dat zijn gemeenten verplicht te doen. 
 Er wordt gesproken over een stijging van de prenatale sterfte van 4,6 naar 6,7, maar er 

wordt niet gezegd op hoeveel inwoners, dat moet 1000 zijn. 
 De religieuze gemeenschap is niet meer de hoofdgroep vaccinatieweigeraar, dat zijn 

ook de vaccinatietwijfelaars (vooral na corona). De gemeente zou duidelijk moeten 
aangeven welke interventie per doelgroep wordt ondernomen. 
Reactie gemeente: Het plan om de vaccinatiegraad te verhogen bestaat uit drie fases, 
waarvan reeds gestart is met de eerste twee: 
- Fase 1: Professionals beter informeren om handvatten te geven hoe zij het beste 

het gesprek kunnen aangaan zonder te overtuigen.  
Waar inwoners de beste informatie vandaan kunnen halen om zo’n keuze te maken. 

- Fase 2: De inwoners beter informeren, zodat mensen zelf keuzes kunnen maken 
met betrouwbare informatie. 

- Fase 3: Het werken met sleutelfiguren om de inwoners in de gemeente zelf het 
gesprek te laten voeren. 

 
2 Gezond gewicht: 

 Een goede en veilige infrastructuur is heel belangrijk zodat kinderen veilig naar school 
kunnen fietsen. 

 Bij diabetes zou ook type 2 toegevoegd moeten worden. 
 Er wordt bij dit speerpunt gesproken over ‘al onze inwoners’ wat best ambitieus is. 

 
3 Mentaal welbevinden: 

 De gemeente zou specifieke initiatieven gericht op jongeren moeten creëren, om de 
problematiek onder jongeren in de Krimpenerwaard die veel stress en ernstige 
eenzaamheid ervaren of suïcidale gedachten hebben, te verkleinen. 

 Er moet bij de aanpak van eenzaamheid een duidelijk onderscheid gemaakt worden in 
de verschillende typen eenzaamheid: sociale, emotionele en existentiële eenzaamheid.  

 
4 Middelen gebruik: 

 Er mist in het stuk aandacht voor gokverslaving, dat strikt genomen valt onder 
middelengebruik. Dat zou hieronder geschaard kunnen worden. 

 Er mist ook aandacht voor handhaving van regels waardoor 16-jarigen bijvoorbeeld in 
cafés alcohol kunnen kopen of het verbod op lachgas niet wordt gehandhaafd. 

 De Adviesraad pleit voor het stimuleren van positieve prikkels om middelengebruik 
tegen te gaan.  

 
5 Gezonde leefomgeving: 

 Samenwerking tussen de verschillende domeinen is heel belangrijk, ook tussen 
verschillende afdelingen binnen de gemeente. 

 Stukken groen worden soms weggehaald vanwege veiligheidsredenen of omdat het niet 
binnen de plannen van de gemeente past.  
Met de gezondheid van inwoners in ogenschouw genomen, zou de gemeente moeten 
aangeven wat er prevaleert. 

 Voor wat betreft het ‘Schone lucht’ akkoord geeft André het voorbeeld dat 1000 euro 
krijgen om houtkachels weg te halen een perverse prikkel is alleen omdat je er geld 
voor krijgt. Er moet wel sprake zijn van beloning, maar voor schone lucht. Nu het 
akkoord is ondertekend, moeten er ook verdere stappen worden genomen. Volgens 
Wim en Jacomine is het ook een handhavingsprobleem. 
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6 Vitaal ouder worden: 
 Bij dit speerpunt mist specifiek aandacht voor valpreventie voor ouderen. De gemeente 

moet ervoor zorgen dat men niet valt. 
 Soms kan je twee problemen aan elkaar koppelen: Eenzaamheid bij ouderen en 

jongeren die slecht kunnen lezen. Laat kinderen dan voorlezen in verzorgingshuizen. 
Daarbij kunnen er gesprekken ontstaan, waarmee de leefwereld van jongeren en 
ouderen kan worden vergroot. Als een school naast een verzorgingstehuis staat, benut 
dan ook de mogelijkheden en faciliteiten.  

 
 
4. Toelichting stand van zaken SPUK, IZA en GALA door Luca van Houwelingen 
 
Toelichting gemeente: 
Het GALA en IZA zijn getekend. Voor GALA heeft de gemeente vorig jaar september een 
integraal plan van aanpak brede regeling geschreven. Dat is een plan om te kijken wat de 
gemeente met alle SPUK’s (geldpotjes) gaat doen. Hier is in het Uitvoeringsprogramma 
Gezondheid 2024-2027 op verder geborduurd, omdat veel activiteiten uit het 
Uitvoeringsprogramma worden gefinancierd uit die brede SPUK potjes. 

 
Voor het IZA is vorig jaar juni het regiobeeld opgeleverd en in december is het regioplan 
opgeleverd. Begin maart is bericht ontvangen dat de IZA SPUK-middelen toegekend zijn. De 
komende maanden wordt er gewerkt aan een uitvoeringsprogramma, een specifieke 
Uitvoeringsagenda IZA 2024-2026. De coördinatie ligt bij de Regionale Werkorganisatie 
(RWO), waar de gemeenten nauw bij betrokken zijn. Voor gemeente Krimpenerwaard vindt 
eens in de twee weken een overleg plaats om met de andere gemeenten de stand van zaken 
van GALA en IZA af te stemmen. De RWO en GGD zijn betrokken bij Gedeelde Zorg en 
koppelen eens in de twee weken hierover terug aan de gemeente. Er wordt gewerkt aan een 
plan om de juiste informatie bij de juiste persoon te krijgen. Ook wordt er goed gekeken wat 
lokaal en wat regionaal moet worden opgepakt om overlap te voorkomen. 
In het volgende overleg wordt een quickscan besproken om te kijken wat er in de gemeente al 
bestaat op het gebied van participatie en hoe het hierop aansluitend wordt vormgegeven. Als 
daar meer duidelijkheid over is, zal de Adviesraad SD hierover in kennis worden gesteld. 
 
Lucie bedankt Luca en Grace voor hun komst en uitleg. 
 
 
5. Terugkoppeling overleg Kernkracht 29 februari 2024 (Lucie – bijlagen 4 en 5). 
Lucie vond het overleg van Kernkracht van 29 februari 2024 een interessante bijeenkomst.  
Er werden twee thema’s benoemd waar goed over werd gediscussieerd. Drie wethouders 
waren aanwezig n.a.v. een brief van Kernkracht (bijlage 4). Zij gaven aan de 
ervaringsverhalen van Cliëntenraden, Adviesraden, mensen uit instellingen en 
beleidsambtenaren tijdens de bijeenkomsten zeer nuttig te vinden. Echter, de link naar het 
beleid van de gemeenten en de invloed die de wethouders daar zelf op kunnen hebben, missen 
zij vaak. Er was redelijk veel animo en er is aan weerszijden het nodige geleerd, mede naar 
aanleiding van de zelfevaluatie van begin dit jaar. 

 
Voor de Adviesraad is het handig om aangehaakt te blijven, met name vanwege de kennis en 
ervaring op het gebied van de geestelijke gezondheidzorg. Lucie stelt voor het lijntje met 
Kernkracht te behouden. Vorig jaar ging dit bij toerbeurt. Mieke heeft interesse om naar een 
bijeenkomst van Kernkracht te gaan en kijkt of dat haalbaar is met het openbaar vervoer.  

 
Actie: De ambtelijk secretaris gaat uitzoeken wat de data van de bijeenkomsten van 
Kernkracht dit jaar zijn. 
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6. Sollicitant voor vacature Adviesraad per 1 juli 2024.  
Lucie heeft opnieuw gesproken met de sollicitant die in september een vergadering van de 
Adviesraad heeft bijgewoond. Hij is nog steeds geporteerd voor de functie van lid van de 
Adviesraad.  
 
Actie: De ambtelijk secretaris gaat een afspraak inplannen voor een sollicitatiegesprek met 
Lucie, Nel en de kandidaat. 
 
Nel noemt een vrouw uit Krimpen a/d Lek die in Capelle a/d IJssel bij jeugdzorg werkt als 
mogelijke kandidaat. Besloten wordt om dit verder te verkennen. 
 
 
7. Bespreking van het verslag van 15 februari 2024, de actielijst en het verslag van 
de zelfevaluatie. (bijlagen 6, 7 en 8) 
 
Verslag 15 februari 2024:  
Betreffende punt 6: er komt een afspraak met Karin Lambregtse. 
Een aantal van de zaken in het verslag komen nog op de actielijst, die was daarmee nog niet 
aangevuld. Zo gauw er meer bekend is, wordt dat de volgende keer gemeld. Dat geldt ook 
voor de komst van Suzanne Kuijpers en van Jessica van Vugt. 
 
Nel heeft voor haar inwerkprogramma informatie gekregen van Jacomine. 
 
Actie: De adressenlijst wordt door de ambtelijk secretaris geactualiseerd. 

 
Het verslag is akkoord bevonden. Petra wordt bedankt voor haar verdiensten. 

 
Actie ambtelijk secretaris: De actielijst aanvullen en bijwerken. 
 
 
Zelfevaluatie: 
Met dank aan Nel die alles op papier heeft gezet. 
Het is aan de leden van de Adviesraad om uitvoering te geven aan de opmerkingen die in het 
verslag staan. Het is handig om ook een actielijst hiervoor te maken.  
Lucie geeft aan dat dit de volgende keer terugkomt. 
 
 
8. Ingekomen en uitgaande stukken: 
 
Ingekomen stukken ter behandeling: 

a) Reactie van het college op het uitgebrachte advies van de Adviesraad m.b.t. 
Beleidsregels Werk, Participatie en Inkomen Krimpenerwaard 2024 d.d. 25 januari 2024 
(bijlage 9). 
Dit onderwerp kan nog een keer met Wisja Pannekoek worden besproken.  
 

Ingekomen stukken ter informatie: 
b) Regionale bijeenkomst Hervormingsagenda jeugd (uitnodiging per mail voor 27 maart 

2024). 
Mieke en Tertia zullen deelnemen aan de bijeenkomst en Peter als reserve. 

 
c) Inkoopplan Jeugd en WMO 2025 (bijlagen 10 en 11) – ter informatie (van de 

Adviesraad wordt geen inspanning meer verwacht bij het vervolg van het traject) 
De Adviesraad heeft geen formele rol meer. Het stuk is wel de moeite waard om kennis 
van te nemen.  
In de inleiding staat dat de Adviesraden betrokken blijven als het plan in de praktijk 
wordt gebracht. Het is nog niet bekend in welke vorm. 
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d) Rekenkameronderzoek Armoedebeleid Krimpenerwaard – topiclijst bespreking met 
Tertia en Lucie d.d. 5 maart (bijlage 12). 
Fase 1 van het rekenkameronderzoek naar armoede in de gemeente Krimpenerwaard 
heeft in 2023 plaatsgevonden. 
Nu vindt fase 2 plaats waarbij onderzocht wordt wat de gemeente doet, wat het beleid 
is en wat de effecten zijn. Dit onderzoek loopt en hierover zal de Adviesraad van op de 
hoogte worden gehouden voor het vervolg. 

 
e) Document Van overleven naar bloeien: bestaansonzekerheid voorkomen en 

verminderen | Advies | Raad voor Volksgezondheid en Samenleving (raadrvs.nl) – 
lezenswaardig rapport voor geïnteresseerden. 
 

f) Document Werk en inkomen | Februari 2024 (email-provider.eu) 
 

Uitgaande stukken: 
g) Advies m.b.t. het ‘Omgevingsprogramma Sociale Basis en Maatschappelijke 

Voorzieningen (visiedocument)’ d.d. 16 februari 2024 (bijlage 13) 
Dit advies is uitgegaan op 16 februari 2024. 

 
 
9. Mededelingen. 
Er zijn geen mededelingen. 
 
11. Afspraken en rondvraag. 
Lia zal een vragenlijst informatief huisbezoek voor 80-jarigen toesturen, dat werd een paar 
keer besproken in het stuk Uitvoeringsprogramma Gezondheid. 
 
12. Afsluiting.  
Lucie bedankt iedereen voor hun deelname. 
 

https://www.raadrvs.nl/documenten/publicaties/2024/02/15/van-overleven-naar-bloeien
https://www.raadrvs.nl/documenten/publicaties/2024/02/15/van-overleven-naar-bloeien
https://gemeente-krimpenerwaard.email-provider.eu/web/x8tlknqsjb/vk09rpexuy/5zslzizd4b/6mrr0zvabq
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